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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  3 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.de la sessió:  13/2013 
Caràcter:  ordinari 
Data:  29 d’octubre de 2013 
Horari:  de 19:30 h  a  21:55  h 
Lloc:  Auditori del Centre Cívic de Ca n’Oriac 
 
 
Assistents:      
                                
Carles Bosch Masó,  president 
Eusebio García Fernández, vocal del PSC 
Manuel Calzado Corona, vocal del PSC 
Pedro López Abad, vocal del PSC 
Antonio J. Recio Prats, vocal de l’AV de Torreguitart 
Eduardo Torres Riquelme, vocal de l’AV de Sant Julià 
Juan Antonio Artero Siles, vocal de l’AV de la Roureda 
Alonso Simón Martínez, vocal de l’AV de la Plana del Pintor 
Antonio Muela Cuerpo, vocal de l’AV del Torrent del Capellà 
José Antonio Pàrraga Marín, vocal de les entitats esportives 
Juan Noguera Ceron, vocal de les entitats regionals 
Ana Almendro Pérez, vocal de les entitats educatives 
Avelino Garrigós Pérez, vocal del grup altres entitats 
Francisco J. Lobato Alvarez, vocal del grup altres entitats 
Mamadou Diallo, vocal del grup altres entitats 
Miguel Angel Tello Corredera, vocal de les entitats de comerciants 
Francesc Sanz Salvador, vocal d’altres centres d’ensenyament 
Xavier Carbonell Arqués, representant de CIU (5%) 
Pere Güell Gavilan, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Jordi Ferrer Perarnau, cap de Serveis Econòmics 
José Luis Barón, cap del Servei de Mobilitat, Trànsit i Transport 
Manel Cendón González, cap d’Explotació de la TUS 
Francisco López Sánchez, president de la TUS 
Lola Ortega Torres, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Emilio López Sánchez, vocal de l’AV de Ca n’Oriac 
Mhamed Aolad Aissa, vocal de les entitats culturals 



 123
 

Júlia Saiz Muñoz, vocal de les entitats culturals 
Francisco Hermoso Moreno, vocal de les entitats esportives 
Raquel Jiménez Martínez, vocal de les entitats esportives 
Carme Berbel Navarro, vocal de centres d’atenció primària 
Elisabeth Plans Soriano, vocal de centres d’atenció primària 
Manuel Navas Escribano, representant de ES (5%) 
José Mª Valverde Martínez, representant del PP (5%) 
 
Excusen l’absència: 
 
Ramon Burgués Salse, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Manuel Robles Fernández, vocal del PSC 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal 2014 
3. Presentació de la millora de la xarxa de transport públic 
4. Nomenament pendent del representant en el Consell Municipal d’Esports 
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte, de 30 d’abril de 1997, el president, Sr. Carles Bosch Masó, declara 
oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
El senyor Carles Bosch dona la benvinguda a tots els assistents. A continuació inicia la sessió 
del Consell amb l’ordre del dia: 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 

 
El president pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a les actes del 16 d’abril i 
11 de juny de 2013, que prèviament  s’han enviat a tots els membres del consell. Les 
actes s’aproven per assentiment unànime.  
 
 

2. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal 2014 
 
Pren la paraula el Sr. Jordi Ferrer Cap de Serveis Econòmics que inicia la seva 
exposició recordant que estem patint una crisis econòmica important i tot i que ja ens 
estem recuperant,  hi ha molta gent per la qual no serà fàcil notar aquesta recuperació. 
Igualment, per als Ajuntaments també serà difícil  posar-se al dia d’una manera 
immediata. 
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Per al proper any les principals guies per fer el pressupost han estat:  
 

• Esforç important en la ocupació, formació, salut,..: preocupa poder seguir 
ajudant a les persones que ho necessiten.  Actualment tenim aprox.3000 
famílies que són entre 12 i 13000 persones ateses al rebost solidari i esperem 
que al 2014 aquesta xifra es mantingui.  

• Mantenir els serveis públics, com ho demostra el fet que no s’ha tancat cap  
Centre d’Atenció Primària, centre cívic, camp esportiu ni cap edifici municipal. 

• Manteniment i neteja dels carrers: l’Ajuntament és conscient que durant aquest 
any s’ha ressentit aquest manteniment i ara es vol fer un esforç important al 
2014 posant al dia infrastructures i neteja de la ciutat. 

• A la vegada, es vol continuar liderant projectes com B-30 i d’altres que són 
motors de desenvolupament per la ciutat. 

 
A continuació el senyor Ferrer comenta, en base a la documentació enviada amb 
anterioritat a tots els membres del consell sobre la modificació de les ordenances 
fiscals, els seus punts més destacables: 
 
Pel que fa als cinc impostos: 
 

• IBI  incrementa  un 1% 
• IAE  incrementa  un 1%.   
• Impost de vehicles no es modifica. 
• Impost sobre construccions no incrementen. 
• Impost sobre increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana no 

s’incrementa i s’amplien les bonificacions. 
 
Respecte a les taxes, el Sr. Ferrer explica que en la seva majoria incrementen un 1%, 
tot i que algunes no s’incrementen i altres ho fan una mica més. 
 
Respecte als guals destaca  un canvi en la gestió: fins ara es posava la identificació de 
reserva de gual amb la placa a la paret i cada any es donava un adhesiu amb l’any 
inscrit que demostrava que estava pagada la taxa corresponent.  A partir d’aquest any 
no hi haurà adhesiu amb indicació de l’any en curs i, si hi ha algun problema, s’ha 
d’avisar a la guàrdia urbana i aquests, a partir de la PDA que portaran podran saber 
quin gual està actualitzat i quin no ho està. 
 
Intervé el Sr.  Antonio Recio que  pregunta com ho sabrà, si està actualitzat o no,  la 
resta de la gent. 
 
El Sr. Ferrer aclareix que s’ha de distingir entre tenir llicència de gual i haver pagat el 
gual. El fet que s’hagi pagat o no només implica que des del departament de recaptació 
ha d’haver un mecanisme per cobrar.  Si no hi ha  adhesiu no implica invalidesa, de fet 
si  hi ha placa és perquè hi ha llicència atorgada i està en funcionament. 
 
El Sr. Ferrer continua explicant que: 
Els parkímetres s’incrementen en un 1% amb la novetat d’una bonificació del 50% per 
als cotxes de piles elèctriques. Aquests han de demanar a l’Ajuntament la targeta 
recarregable per pagar. 
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La taxa als bancs per la instal·lació de caixers automàtics a les façanes dels immobles 
s’incrementa  un 50%. 
 
Es crea la taxa per celebració de casaments civils  i  hi hauran diferents preus per 
utilitzar els diferents espais de l’Ajuntament, amb bonificació per les persones 
empadronades a Sabadell. 
 
A continuació s’obre un torn de paraules. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Artero per preguntar sobre la situació d’alguns guals que 
tenen llicència però son locals on no poden entrar vehicles, com els que tenen vidrieres 
o són botigues  i utilitzen aquesta reserva per aparcar el seu propi vehicle.  Pregunta 
com es pot solucionar aquesta situació. 
 
El Sr. Ferrer li contesta que això és  competència del departament de Disciplina 
Urbanística.  En principi, si no es compleix la funció, s’ha d’anular la llicència. Un gual 
no és una reserva d’aparcament si no una autorització de l’espai per travessar del carrer 
fins a dins de l’edifici. 
 
El Sr. Carles Bosch comenta que això es correcte, i que cada cert temps es fa una 
revisió  i s’anul·len les llicències  que no compleixen la seva funció. 
 
Pren la paraula  el Sr. Manuel Calzado per comentar que ha escoltat a les notícies que 
en tema de llicències per crear empreses Espanya és un dels països on és mes difícil 
fer-ho,  estant en la posició  141 de 180 països. 
 
El Sr. Ferrer afegeix que aquesta dificultat possiblement es deguda als tràmits 
burocràtics i el cost de crear l’empresa. També informa que per aquest índex han 
seleccionat una ciutat de cada país i en el  nostre ha sigut a Madrid. En tot cas, en 
aquest tema com Ajuntament tenim poca cosa a fer. 
 
A continuació, amb el suport d’una projecció que es transcriu, el Sr. Ferrer explica els 
pressupostos per l’any 2014, que previ a la reunió s’han enviat a tots els membres del 
consell: 
 
“Les persones fan la ciutat. La ciutat fa les persones 
 
Volem que: 

 
• Tothom se senti atès: cohesió social. 
• La ciutat generi oportunitats: reactivació econòmica. 
• La ciutat ens doni qualitat de vida: millora de l’entorn. 
• Els nostres ciutadans i ciutadanes estiguin orgullosos de la seva ciutat: 

solvència, transparència i lideratge. 
 
Com ho farem? 

 
• Mantenint les accions dirigides als col·lectius i famílies que més ho necessiten. 
• Garantint uns serveis públics de qualitat per a tothom. 
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• Fomentant l’emprenedoria i l’activitat econòmica. 
• Incrementant les accions dirigides a la millora de l’espai públic. 
• Sent solvents, transparents i liderant projectes. 

 
Evolució d’ingressos 
 

• Evolució d’ingressos de la Generalitat 
 

2010 27.221.945,00 
2011 21.802.110,29 
2012 17.029.312,37 
2013 17.019.185,58 
2014 16.605.183,10 

 
• Total ingressos corrents 
 

2013 159.773.289,42 € 
2014 159.565.496,13 € 

 
Destinació del pressupost 
 

• Serveis interns      9% 
• Actuacions per a l’entorn i l’espai públic 37% 
• Amortització de préstecs I interessos 12% 
• Actuacions per a les persones  42% 
 

 
Les persones: la cohesió social 
 
Continuarem reforçant el suport a les famílies i als col·lectius amb més necessitats 
 

• Prop d’1milió d’euros en beques per a menjadors escolars. 
• 400 mil euros en ajuts per a material escolar. 
• Més de 13,6 milions d’euros dedicats a serveis socials. 
• Més de 250.000 euros per ajudar a pagar la plusvàlua en els desnonaments. 
• Defensarem i garantirem uns serveis públics de qualitat. 
• Més de 700.000 euros destinats a millorar els equipaments. 
• Més de 13 milions d’euros en garantir la seguretat dels nostres ciutadans i 

ciutadanes. 
 
 
La reactivació econòmica 
 
Mesures per impulsar els teixit econòmic i productiu 

 
• Nous beneficis fiscals en les ordenances fiscals  per a l’emprenedoria. 
• Increment d’inversió pública en més de 2 milions d’euros. 
• Aposta decidia pel comerç de proximitat i el comerç urbà. 
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Diferents mesures per incrementar l’ocupabilitat 
 
• Mig milió d’euros per fomentar l’ocupació. 
• Reforç de l’oferta formativa i de capacitació dels professionals al Centre de 

Formació Cal Molins. 
 
 
L’espai públic, l’espai de tots i totes 
 
Millorant els espais de convivència ciutadana 
 

• Mes d’1 milió d’euros a parcs, places i equipaments de la ciutat. 
 
Invertint en la vialitat i el transport públic 

 
• Prop de 900.000 mil euros en reparació de ferms. 
• 1 milió d’euros en inversió en el servei d'autobusos. 
 

Dedicant recursos en serveis  essencials de l’espai públic 
 
• Més d’1,3 milions d’euros en col·lectors. 

 
 
Solvència, transparència i identitat 
 
Tenint unes finances sanejades. Solvència. 

 
• 16 milions d’euros en amortització de crèdits. 10 milions d’euros de reducció 

del deute viu. 
 
Sent transparents i eficients 

 
• Millora de l’accés del ciutadà a la informació pública. 
• Nou impuls a la ciutat intel·ligent. 
• Racionalització de la despesa. 
 

Liderant projectes supramunicipals 
 

• B30: pol industrial capdavanter del sud d’Europa. 
 
Pressupost d’ingressos 
 

Ingressos financers                 6.000.030 € 
Impostos directes            68.267.081 € 
Impostos indirectes              5.382.930 € 
Taxes, preus públics i altres ingressos    25.210.496 € 
Transferències corrents             59.469.339 € 
Ingressos patrimonials                 1.235.650 € 
Ingressos de capital                 3.103.574 € 
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Total d’ingressos any  2013:   163.357.826,03 € 
      Total d’ingressos any  2014:   168.669.100,00 € 
 
Pressupost de despeses 
 

Despeses de personal            56.269.051  € 
Compra de béns i servei            61.734.722  € 
Transferències corrents             21.061.743  € 
Despeses de capital                 9.103.554  € 
Despeses financeres             20.500.030  € 

 
   Total despeses any  2013:     160.881.721,091 € 

      Total despeses any  2014:     168.669.100,000 € 
 
Ordenances fiscals 
 

• Pressió fiscal continguda. 
• Tributació per capacitat econòmica. 
• Més beneficis fiscals per a l’emprenedoria, sector econòmic, entitats de la 

ciutat i per la plusvàlua en herències habitatge habitual. 
• No increment de la plusvàlua, vehicles i ICIO. 
• Ajuts per pagar la plusvàlua en desnonaments. 
• IBI, IAE, taxa de residus, increment, 1%. 
• La resta de taxes i preus públics, en general, 1%. 
• Nova taxa de matrimonis civil i increment del 50% de la taxa de caixers 

automàtics.” 
 
Acabada la exposició s’obre un torn de paraules: 
 
El Sr. Antonio Recio recorda que al barri de Torreguitart està pendent la rehabilitació de 
pisos que va construir Vimusa, del que hi ha un acord,  i pregunta en quina partida del 
pressupost està considerada aquesta rehabilitació. El Sr. Ferrer contesta que aquesta  
previsió haurà d’estar  al pressupost  de la societat VIMUSA, i que ell desconeix.  
 
El Sr. Antonio Recio pregunta si està previst al pressupost la urbanització de la plaça 
Espanya. El Sr. Ferrer explica que l’Ajuntament ja té un import de 750.000€ reservat 
d’anys anteriors, més una subvenció de la Diputació de Barcelona pel 2014, i amb 
aquests diners hi ha per adequar la Pl. Espanya i el passeig de la plaça Major. 
 
Pren la paraula el Sr. Eduardo  Torres i comenta que fa temps que està signat que s’han 
d’arreglar els jardins dels pisos de Sant Julià, i observant la partida de 300.000 euros  
per tota la ciutat considera que no arribarà per arreglar-ho tot. El Sr. Ferrer explica que 
aquestes son partides genèriques i desconeix els compromisos que hi ha amb el barri 
de Sant Julià. Afegeix que aproximadament un 5% del pressupost total és per Parcs i 
Jardins. 
Pren la paraula el regidor Sr. Carles Bosch i recorda als presents que en aquest 
pressupost s’han prioritzat les persones, no les places, ja que aquestes poden esperar. 
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A continuació el  Sr. Eusebio García pregunta si el canvi, per part del Govern de la 
Generalitat, de la llei sobre els imports que aportaven als Ajuntaments per beques 
menjador i d’altres, pot afectar a l’Ajuntament. 
 
El Sr. Ferrer contesta que respecte al govern de Generalitat de Catalunya fins ara els 
seus criteris per repartiment de subvencions venien regulats pels Consells Comarcals i 
el que s’intenta ara es que hi hagi un criteri unificat per tota Catalunya. Això no vol dir 
que canviï l’import de  l’assignació al Consell Comarcal. Altre tema es que a l’assignació 
de Generalitat de Catalunya pel 2014 hi puguin haver quantitats inferiors, però això 
encara no se sap, tot i que sembla que hi ha voluntat de mantenir la xifra. 
 
El Sr. Antonio Recio observa que la despesa de personal és igual a la d’aquest any 
2013 i pregunta com es possible  saber que es mantindrà exactament el mateix import 
tenint en compte que algú de la plantilla marxarà per exemple per jubilació. També 
pregunta perquè, en moments de difícil situació econòmica, i quan l’ipc ha incrementat 
només 0.5%  han incrementat  1% l’ibi. 
 
El Sr. Ferrer  explica que pel capítol 1, que és la despesa del personal,  els sous dels 
treballadors públics està congelat, i que a l’Ajuntament hi ha des de fa 2 ó 3 anys l’acord 
de no cobrir les jubilacions ni baixes voluntàries. Per altra banda l’Ajuntament és 
conscient  que hi ha una sèrie d’acords amb el personal que no s’han pogut complir del 
tot, i l’estalvi servirà per complir aquests compromisos. Igualment s’ha de tenir present 
que es tracta d’un esborrany. 
 
Respecte a l’increment d’impostos es perquè es necessiten més recursos per mantenir 
els serveis i recuperar l’estat d’abandonament de la via pública. I respecte a l’IPC se sap 
com estarà a final d’any, es possible que al 0.5 o al l’1 % 
 
Pren la paraula el Sr. Carles Bosch i recorda que els pressupostos toca fer-los ara i no 
es pot esperar a final d’any, i és per això que s’han de fer estimacions d’alguns imports. 
 
El Sr. Alonso Simón comenta que estaria molt bé que algú del departament de via 
pública vingués i expliqués els projectes que tenen previstos al districte  i sigui cada 
barri qui prioritzi les tasques. El Sr. Carles Bosch respon que es aquesta tasca 
d’informació i debat es podria fer en un proper Consell. 
 
El Sr. Paco Lobato pregunta a que es deu l’endeutament de 6.000.000€ i on estan 
reflectits els interessos corresponents. 
 
El Sr. Jordi Ferrer explica que aquest import correspon a crèdits nous i els interessos ho 
són del total dels crèdits amb la banca que té l’Ajuntament, que a 31 de desembre és de  
109.000.000€ i que a finals de 2014 aquest endeutament serà de 99.000.000€. 
Respecte als 6.000.000€ tenen 1 any de carència, per tant només s’haurà d’amortitzar 
capital. 
 
Pren la paraula un senyor del públic assistent, que comenta que si no hi ha 
endeutament  l’any anterior és perquè a penes s’ha fet inversió. Ara, amb aquests 6 
milions d’euros, els interessos dels quals es veuran al 2015, el que es farà és un rentat 
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de cara de la ciutat. A la vegada demana que en el gràfic dels ingressos consti també el 
3,56% que representa aquest import, ja que no està recollit. 
 
El Sr. Ferrer comprova el gràfic i reconeix que, degut a un error, aquest percentatge no 
està inclòs, i pren nota per fer les modificacions corresponents. 
 
Continua el senyor del públic assistent preguntant a quines empreses privades  es fan  
les transferències de capital. A continuació  manifesta que  te la impressió  que la 
partida de personal no és del tot real, ja que considera que s’ha inclòs despesa de 
personal de gestió tributaria, promoció econòmica i altres que són empreses i/o 
organismes autònoms i considera que hi ha transvasament de subvencions a empreses 
de dubtosa realitat, destinant uns diners i, com a conseqüència d’una mala gestió, 
desprès l’Ajuntament es veu en la necessitat de pagar recàrrec d’iva perquè alguna 
empresa no ho va pagar quan corresponia. Afegeix que considera que la única empresa 
que podria tenir autonomia econòmica es VIMUSA. El senyor pregunta també respecte 
a sol i edificis, si es tracta d’expropiacions demana quines són i si s’ha de fer i pagar o 
són sentències judicials. I respecte als  organismes autònoms si són autònoms perquè 
la funció és més eficaç, s’hauria de considerar si aquesta autonomia es fictícia 
 
A continuació el Sr. Jordi Ferrer procedeix a contestar aquestes qüestions: 
 
Organismes autònoms vol dir que tenen Consell d’Administració propi  que el nomena 
l’Ajuntament i que té unes feines específiques assignades. A Sabadell tenim  un 
Ajuntament amb estructura centralitzada i pocs Organismes Autònoms:  Arxius i 
Museus,  Informàtica de l’Ajuntament i Agencia Tributària-recaptació.  Aquesta 
autonomia no és econòmica, només ho és respecte de la seva funció. 
 
Respecte a les empreses, hi ha tres: Comunicacions Audiovisuals de Sabadell, que està 
finançada per l’Ajuntament i per la publicitat, que aquesta, segons la legislació no pot 
superar el 20%.  Promoció Econòmica i VIMUSA. 
 
Continua explicant que la majoria d’organismes autònoms i empreses ho són de fa 
molts anys. Les  subvencions destinades a les empreses  pràcticament són per cobrir 
les despeses, que en la seva majoria són de personal, i aquestes subvencions no tenen 
res a veure amb el que s’ha comentat d’eficiències i deficiències, això seria altra 
discussió. 
 
En referència a la compra de sòl, el Sr. Ferrer aclareix que  tot és expropiat i la majoria 
per sentències judicials, alguns mitjançant acords previs a les sentències.  Explica que 
s’arriba als jutjats perquè normalment l’Ajuntament  fa una valoració  i el propietari 
demana molt més del que l’Ajuntament està disposat a pagar.  Aleshores serà el jutge 
qui dictamini que val aquell bé. Hi ha casos complicats que el procés s’allarga molt, 
anys. Actualment les sentencies son desfavorables pels ajuntaments. Explica també 
que els 700.000€ correspon al  cànon per l’empresa que gestiona les depuradores de 
Sabadell. 
 
Pren la paraula el Sr. Carles Bosch per dir que considera que s’ha contestat 
adequadament i que considera que alguns comentaris  no han sigut massa adequats. 
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Respecte al tema de l’iva explica que és un tema de inversió d’infrastructura pública, i 
que el Govern Central ha fet un canvi de criteri  i el problema era que si no es pagava 
ara els corresponents interessos anirien pujant. S’ha realitzat el pagament i s’ha portat 
la corresponent reclamació als jutjats. 
 
El senyor del públic assistent comenta que no ho ha entès i que valdria la pena dir la 
quantitat que s’ha pagat, i afegeix que amb hisenda és difícil guanyar la partida. 
 
El Sr. Carles Bosch li respon  que justament d’aquest tipus d’iva ja s’ha guanyat un plet, 
i que no s’ha de crear confusió ni alarmisme. I, insisteix,  l’Ajuntament durant aquest any  
ha primat a les persones prioritzant-ho al manteniments de la ciutat. 
 
Finalitzades les intervencions, el Sr. Bosch agraeix al Sr. Jordi Ferrer la informació 
donada. 
 
(A les 20:58h els Srs. Jordi Ferrer i Juan Noguera marxen de la reunió)  
 
 

3. Presentació de la millora de la xarxa de transport públic 
 
Pren la paraula el Sr. José Luis Barón, cap del Servei de Mobilitat, Trànsit i Transport, 
qui explica, amb el suport d’una projecció, les principals novetats en la nova xarxa de 
transport públic a la ciutat que s’aplicaran a partir de finals de novembre o principis de 
desembre: 
 
“Aspectes fonamentals: 
 
Aspectes comuns entre la situació actual i la nova xarxa. Mantenen recorregut i 
freqüència: 

 
• Línies 1,2 i 3: Configuren l’eix vertical (nord-sud). Són línies amb un servei 

conjunt en el tronc central on permet obtenir una freqüència de 5 – 6 minuts de 
forma coordinada. 

• Línia 8 
• Línia 12 
• Línia 23 

 
Aspectes diferencials entre les dues propostes. Millora del servei: 

 
• Línia 4 i 6: Les línies 4 i 6 es transformen en les línies 4 i 44 canviant 

recorregut i freqüència, creant el nou eix transversal (est-oest) que connecta 
Poblenou i Torre-romeu amb Can Rull, passant pel Centre i Merinals. Suposa 
una major oferta de servei i una millora de les freqüències de pas. Així, es crea 
un corredor comú amb un servei combinat entre les dues línies amb una 
freqüència de 15 minuts i de 30 minuts en la resta de la línia.  

• En dissabtes, només circularà la línia 4, ja que fa tot el recorregut de la 44. 
• Línia 5 i 55: Configuren l’eix diagonal des de Les Termes a Via Alexandra, 

passant pel Centre i l’Eix Macià. La línia 5 modifica la seva freqüència a 20 
minuts i manté el recorregut amb la possibilitat d’ampliar-ho en un futur al barri 
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de Can Gambús. La línia 55 es crea amb una freqüència de 20 minuts i amb 
un recorregut idèntic a la línia 5, excepte en el tram oest de la ciutat, on es 
desvia cap a Can Llong i la Roureda en lloc de Can Rull. Suposa una major 
oferta de servei i una millora de les freqüències de pas. Aquesta modificació 
crea un corredor comú amb un servei combinat amb una freqüència de 10 
minuts entre Les Termes i la Creu de Barberà amb Via Alexandra, passant pel 
Centre de la ciutat, amb uns extrems amb freqüència de 20 minuts. 

 
• Línia 7 i 11: Les línies s’exploten conjuntament amb una freqüència de 30 

minuts. La línia 7 modifica el seu recorregut a partir de Can Rull, continuant per 
carretera de Terrassa fins a Castellarnau, creant un trajecte més ràpid i directe 
amb el Centre. A Castellarnau continua com a línia 11 que dobla el servei i 
modifica el seu recorregut, incorporant el trajecte de la línia 9, connectant tota 
la ciutat mitjançant la Gran Via. Així, circularà des de Castellarnau per la Gran 
Via fins Antoni Llonch, on entrarà al Centre per Alfons XIII i continuarà per 
Rambla fins arribar a la Gran Via on connectaria amb el recorregut actual fins 
Sant Pau de Riu-Sec. 

 
• Línia 9: Passa a ser la 11 
 
• Línies 10 i 80: Les línies 10 i 80 s’exploten conjuntament i modifiquen el seu 

recorregut (principalment al Centre i puntualment als extrems) per aconseguir 
trajectes més ràpids i directes.” 

 
Acabada l’exposició s’inicia un torn de paraules consultes i aclariments sobre els nous 
recorreguts, dels que destaquen els següents: 
 
El Sr. Alonso comenta que el Tanatori de la ciutat està mal comunicat amb la zona nord 
i hi ha molta gent que es queixa. S’ha de tenir en compte hi ha molta gent gran que són 
els que necessiten més del transport públic per anar-hi.  
 
El Sr. Manuel Cendón, cap d’explotació de la TUS,  explica que ara tindrem la línia 55 
que surt des de La Roureda  i arriba prop del tanatori, al C. Balmes. Funciona de dilluns 
a dissabte, passa cada 20 minuts i es una línia de recorregut ràpid. 
 
El Sr. Eduardo Torres s’uneix a aquesta queixa i comenta que actualment ja s’estan 
recollint signatures  als barris de Sant Julià i Can Deu per presentar aquesta reclamació. 
 
El Sr. Cendón recorda que al carrer Alfons XIII es recupera el carril bus, d’accés des de 
la Rambla, i al barri de Sant Julià la parada de la línia 10 canvia la seva ubicació i passa 
a estar a Ronda Collsalarca, prop el supermercat Sorli. 
 
La Sra. Anna Almendro pregunta si hi ha possibilitat de targeta recargable. El Sr. 
Francisco López explica que s’està treballant en  la idea d’una nova targeta que sigui 
recarragable i a més que el preu que es pagui sigui equivalent a l’ús que se li doni. 
Actualment hi ha 90 títols de transport.  En un futur, 2-3 anys vista, la targeta de 
Mobilitat serà semblant a les quotes mòbils que acabarem pagant per tarifes i servirà 
per tota la red integrada.   
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El Sr. Antonio Recio demana quina es la situació de les màquines  expenedores de 
targetes. El Sr. López  explica que Unnim va decidir de manera unilateral la retirada 
d’aquestes màquines. L’entitat BBVA els va dir que no volia aquestes màquines i va 
donar 1 any per treure-les. Unim va cedir i la data màxima era desembre de 2013.  S’ha 
parlat amb Banc Sabadell i s’ha acordat el trasllat d’aquestes màquines a l’oficina més 
propera a on estaven ubicades anteriorment, i  s’aniran col·locant. Queden llocs on no hi 
ha entitats financeres i aleshores s’estan buscant altres alternatives, com per exemple 
l’estanc al barri de Can Puiggener. 
 
Sense més consultes, donen per acabada la seva exposició. 
 
 

4. Nomenament pendent del representant en el Consell Municipal d’Esports 
 

El Sr. Bosch explica que l’anterior membre representant del districte al Consell 
Municipal d’Esports se li ha donat de baixa perquè no podia assistir, i que actualment no 
hi ha cap representant, i demana als assistents si algú s’ofereix de manera voluntària. 
 
El Sr. Alonso es presenta com a voluntari i s’aprova la seva candidatura per unanimitat. 
 

 
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat 
 
La representant del Consell de Salut no hi és present i representant d’Esports no hi 
havia fins avui. 
 
La representant del Consell Escolar Municipal explica que no va poder assistir a la 
última reunió, del dia 22 d’octubre. 
 
El representant del Consell Ciutat, Miguel Angel Tello, explica que a la última reunió es 
va fer la presentació del nou govern i es va explicar el projecte B-30. Recorda que tota 
aquesta informació ja s’havia presentat al districte. 
 
 

6. Comunicacions 
 

El regidor, Sr. Carles Bosch, comunica als assistents l’actualitat sobre els següents 
temes que són d’interès del districte: 
 
Obres del metro: ahir va tenir lloc a la biblioteca nord una reunió informativa on 
representants de GISA i responsables de l’obra van explicar als representants dels 
barris i entitats més afectats els treballs que es realitzarien properament, així com 
l’ampliació de la zona de tancament per la construcció de les cotxeres.  
 
Subvencions del departament de Relacions Ciutadanes:  ja s’han aprovat i en breu les 
entitats rebran la notificació corresponent. 
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Església evangèlica:  aquesta mateixa tarda ha tingut lloc una reunió d’associacions de 
veïns amb l’Alcalde, per tractar aquest tema.  Recorda que l’Ajuntament va prohibir 
l’activitat a Rda. Collsalarca mitjançant la retirada de la llicència pel culte.  L’Ajuntament 
està fent una feina d’acompanyament donant permís per utilitzar espais que no utilitzen 
altres col·lectius, i això genera problemes de convivència.  Actualment continuen fent 
aquest acompanyament per trobar altre lloc, allunyat de les vivendes, i que podria ser a 
la zona industrial on hi ha un local que sembla que podria ser adequat. Mentre es 
produeix aquest trasllat, els membres d’aquesta església estan a la sala polivalent de 
manera provisional. 
 
També hi ha un focus de problemes de convivència a la zona de l’entorn de la 
biblioteca, amb persones d’ètnia gitana.  En aquest punt també s’hi està treballant, volen 
traslladar-los amb algun tipus d’acord, i s’estan tenint converses per que ells també hi 
participin, de manera que es traslladin a un lloc més coherent per les seves estades. 
Al respecte s’ha creat una comissió per la convivència amb les associacions de veïns, 
representants de la comunitat gitana i l’Ajuntament.  
 
Pren la paraula el Sr. Eusebio  García i comenta que deixar la sala polivalent va ser un 
error amb la particularitat que costarà molt de fer-los fora i crea un precedent ja que 
qualsevol comunitat ha de tenir la mateixa consideració que aquestes persones. I amb 
el mateix argument moral l’Ajuntament no pot negar la sala a altra comunitat. Posa en 
dubte que l’Ajuntament els pugui treure d’aquí ja que no ha pogut treure els camions del 
carrer Corones. 
 
Els Sr. Carles Bosch contesta dient que es mes fàcil treure’ls d’aquest lloc que treure els 
camions perquè aquests demà tornaran a estar al mateix lloc. En canvi, de l’espai del 
culte un cop que hagin sortit no tornaran a venir. Potser va ser un error, però ara estem 
en aquest punt.  En el seu moment ja es va informar que seria temporal i la solució ja es 
té,  però hi han alguns problemes que s’han de solventar. Potser tenien un local molt 
ben insonoritzat, però ells necessiten molt més per realitzar el seu culte. Recorda que 
no va ser un tancament del local, si no que els van treure la llicència. Aquella casa és de 
6 o 7 famílies gitanes del barri, i té una hipoteca de 300.000€ que anaven pagant amb el 
que treien del culte. Ara deixar a les famílies sense ingressos seria com un polvorí al 
barri. Fan el culte i així paguen la hipoteca.  Ja han parlat amb el banc per gestionar la 
dació en pagament.  Si en 2-3 mesos no signen amb l’opció que a l’Ajuntament els han 
trobat, aleshores els faran fora d’aquest espai.  Tenen permís fins 31 de desembre per 
ocupar la sala polivalent i fins aleshores hauran tingut temps de buscar altre lloc.  
 
El Sr. Antonio Recio comenta que a vegades a nosaltres mateixos ens costa entendre 
els esforços que tenen amb ells altres administracions. S’ha de saber distingir quan el 
problema és el culte i quan ho son problemes de la zona, agressions al col·legi 
Jonqueres, etc.  La religió s’ha d’afavorir, però si un local no reuneix les condicions 
requerides s’ha d’aplicar la llei i al marge de voler ser equitatius, igualitaris etc i s’ha de 
tancar per que no es respecta la normativa. Per altra banda  han de garantir un lloc per 
fer el culte.  És un error de bona fe. 
 
El Sr. Eusebio García comenta que hi ha hagut altres comunitats que han intentat tenir  
un centre de culte i se les ha prohibit per acumulació de gent, i ningú els va deixar anar 
provisionalment a un local municipal. 



 135
 

El Sr. Paco Lobato comenta que ells també podrien contenir-se a nivell de sorolls, en 
qualsevol cas és un tema complicat, que ell també coneix i a les 6 famílies les 
embargaven. S’ha de ser prudents, però donades les circumstàncies, la problemàtica és 
complicada. 
 
El Sr. Manuel Calzado  comenta que el problema el generen els nens al carrer, que 
apropien de l’espai públic i els veïns estan enfadats. 
 
El Sr. Paco Lobato manifesta que el culte és important a nivell social per a ells, i 
respecte al tema dels  camions s’ha de tenir present que molts no són de l’església. 
 

 
7. Torn obert de paraules. 
 
 No hi ha intervencions. 
 
 
I no havent més temes a tractar, el senyor Carles Bosch  dóna les gràcies als assistents per 
les seves aportacions. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual com a secretari delegat, estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari delegat Vist i plau 

El president 
 


